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Industrifiskeriet er en dansk styrkeposition –
skal udvikles ikke afvikles

• Brug for langsigtede forvaltningsplaner for industriarterne, så vi undgår 
yoyo-kvoter og nedadgående tendens i fangster

• Værdien af danske fiskeres landinger af industrifisk var i 2020 1 mia. kr.
svarende til ca. 33 % af værdien af alle danske landinger 

• Eksportværdien af fiskemel og fiskeolie var i 2019 3,75 mia. kr.

• Klyngen opretholder ca. 5.000 arbejdspladser i Nord- og Vestjylland

• Danmark må gøre en aktiv indsats nu. Industrifiskeriet er et dansk fiskeri -
behov for en stor myndighedsindsats i EU

• UK har efter Brexit udfordret industrifiskeriet. Tobiskvote for 2021 endnu ikke 
på plads. Bådene ligger nu stille trods uopfisket kvote!
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Tabt kvotemulighed på brisling i Nordsøen 2016- 2021

R

I de senere år har der været en udvikling i ICES mod stadigt mere komplekse modeller og en stadig større
forsigtighed i kvoterådgivningen, ikke mindst gennem anvendelsen af den såkaldte Fcap, et loft på

fiskeridødeligheden, som er indført som en ekstra forsigtighed. Denne proces er sket uden en
tilbundsgående analyse af, hvad det har betydet for udnyttelsen af ressourcerne og de afhængige erhverv.
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BRISLING: Politisk indsats for at sikre industrien i 2021

Brisling i Nordsøen er en 
sund bestand

ICES anbefaler en kvote på 
106.000 tons som vil betyde 
en 29% vækst i bestanden

Den valgte model giver i år 
et tab på 650 mio. kr. i 

landingsværdi og 850 mio. 
kr. i eksportværdi i forhold 

til en optimal bæredygtig 
MSY-rådgivning.

Vi ønsker at Danmark 
arbejder for en kvote på ca. 

200.000 tons i 2021-22. 
Dette vil bevare 

brislingebestanden på et 
stabilt højt niveau

Vi ønsker at undgå fyringer 
og sikre industrien og 

følgehverv gennem et svært 
år

Danmark skal igangsætte 
arbejdet med langsigtede 

forvaltningsplaner – ingen 
andre lande løfter den 

opgave
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